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Geachte commissie, 

 

In de gemeente Middelburg hebben wij ook onze zorgen over de normalisering van (steek)wapens onder 

jongeren. Niet alleen is de normering van het dragen en het gebruik van (steek) wapens een landelijke trend. 

Door een aantal steekincidenten in Middelburg en in Walcheren is het gevoel van onveiligheid vergroot en 

wordt de urgentie ook lokaal gevoeld.  Deze zorgen worden bekrachtigd door de cijfers uit de Monitor 

Jeugdcriminaliteit waar Middelburg relatief hoog scoort. In Middelburg is ook echt wat aan de hand. Niet 

alleen in problematiek maar vooral ook vanuit een integrale aanpak. 

 

Sinds afgelopen jaar kent Middelburg een plan van aanpak ter preventie van (steek) wapen geweld en 

jeugdcriminaliteit. Deze aanpak kent drie sporen:  

 
1. Bewustwording en preventie 
2. Vroegsignaleren en melden 
3. Persoonsgerichte interventies. 

Bij de genoemde sporen horen diverse interventies zoals onder andere de YouChoose campagne met de 

inzet van lokale ambassadeurs. De YouChoose campagne maakt jongeren bewust door het inzetten van 

positieve stimulatie om te kiezen voor je talent en vaardigheden. Lokale ambassadeurs zoals de rapper 

‘Cycz’ zorgen voor een brug naar de jongeren toe om impact te maken op hun gedrag.  

Daarnaast wordt er een Middelburgs Persoonsgerichte Aanpak gevormd om signalen in het ‘grijze’ gebied te 

kunnen duiden en om te zetten naar aanpak. Dit zorgt ervoor dat doelgroepen beter in beeld komen en er 

gerichte interventies ingezet kunnen worden voordat een jongere crimineel gedrag laat zien. Het neveneffect 

is dat wij het probleem rondom jongeren en wapens beter in beeld krijgen en meer duiding kunnen geven 

aan het probleem 

Als laatste voorbeeld is het messenverbod in de Algemeen Plaatselijke Verordening opgenomen om ook te 

kunnen normeren. In Middelburg wordt er ingegrepen als je de grens over gaat en duidelijk gemaakt dat wij 

staan voor een veilige straat.  

Van belang is om de lokale context leidend te laten zijn in de aanpak. Wat werkt in Middelburg en wat werkt 

hier niet? Vanuit landelijke overleggen, wetenschap, praktijkvoorbeelden uit het land en ook de 

terugkoppeling uit het veld van diverse professionals, krijgt de aanpak een steeds stevigere uitwerking en 

boodschap.  
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Als burgemeester van Middelburg wil ik u als commissie een aantal uitdagingen kenbaar maken: 

 

• Positie van Middelburg 
Middelburg is een relatief kleine gemeente, maar vooral in de combinatie met de regio (zoals 
buurgemeente Vlissingen) een relatief grote gemeente als het gaat om de problematiek en de 
aanpak hiervan. Om ons heen zien wij dat grotere gemeenten aangesloten zijn bij ‘Preventie Met 
Gezag’ en daardoor ook meer geld krijgen om de aanpak te verbeteren en te vergroten. Hoe houden 
wij aansluiting bij diverse aanpakken? Wat is er voor ons mogelijk qua subsidie?  
 

• Zicht op jongeren 
Door een terugtrekkende beweging van de lokale politie in de wijken weten we steeds minder wat er 
op (digitale) straat gebeurd. Hierdoor is het lastiger om duiding te geven aan cijfers en ook om 
aanpak integraal vorm te geven.  Door deze terugtrekkende beweging (het er niet meer zijn) komt 
het gezag nog meer onder druk te staan. Dit is niet te ondervangen door meer BOA’s op straat te 
zetten. 
 

• Outcome / output meting  
Het kunnen valideren van de aanpak is op dit moment lastig. Wat maakt dat een bepaalde aanpak 
werkt en hoe kan dat gemeten worden? Landelijk wordt er nu gewerkt aan diverse tools om dit 
inzichtelijk te krijgen. Ondersteuning vanuit een landelijke denktank of kennisbank zou daarbij 
helpend zijn. 

 

 

Hoogachtend, 

Burgemeester van Middelburg, 

                          

 

 

mr. H.M. Bergmann 

 

 

 


